
Zápis z 26. schůze výboru SKS dne 10. 3. 2020 
 

Přítomni: Němcová, Tomek, Hulák, Švejdová, Škoch, Volmanová, Řivnáčová, Kasal, Němec 

Host: N. Nováková 

Omluveni: Kodys, Urban, Koutská, Roubal  

Zahájení: modlitbou a schválením programu 

Schůzi řídila: předsedkyně L. Němcová 

Schůze probíhala v období rozvíjející se epidemie koronaviru, krátce po vyhlášení nových 

radikálních opatření Bezpečnostní rady státu. 

  

 1. Kontrola úkolů z minulých schůzí  SKS 

- Zpráva K. Tomka  o hospodaření SKS za poslední čtvrtletí roku 2019 byla schválena s 

doporučením M. Volmanové za revizní komisi. 

- Převoz písemností z kanceláře dr. Roubala trvá, bude uskutečněno podle potřeby. 

- Web stránky SKS doplnila LN s D. Křivánkovou, ještě je třeba uvést zprávu o konání 

slovenské konference na podzim roku 2019 a zprávu o zlínské pobočce. J. Hulák doplní 

záznam rozšířeného zasedání výboru s biskupem Radkovským (včetně hlasového záznamu). 

- Seznamy členů Prahy a Rokycanska vypracovala J. Švejdová a předala M. Volmanové pro 

evidenci, seznamy jsou také v elektronické podobě. 

- M. Volmanová konstatuje,  že z místnosti SKS byly vráceny stolek a počítač 

do  majetku KDU-ČSL, kopírka se nepoužívá, přibyly nové poličky. 

  

2. Zasedání prezidia a EXCO - ESU v Praze  5. - 7. 3. 2020 

L. Němcová podala krátce informaci. Jako místní organizátorka z pověření ESU celé zasedání 

připravovala a vedla jeden diskusní panel se závěry.  Za českou stranu v panelu vystoupili 

pánové Bartošek a Málek. Její informace doplnil  K. Tomek. S. Kodys jako člen EXCO 

připraví o průběhu zprávu, kterou umístíme na web. Varhanní koncert, který česká strana 

připravila, se konal v kostele sv. Ludmily na Vinohradech. Zaplatili jsme dárky, kulturní 

program, předali tašky a bločky, turistické programy. K. Tomek provede vyúčtováni v 

restauraci u sv. Ludmily na nám. Míru, celkové výdaje nám bude ESU refundovat. L. 

Němcová vyřizuje všechny ostatní faktury jménem ESU, platby půjdou přímo na ESU. LN 

poděkovala všem, kteří pomáhali v přípravě a realizaci zasedání. Dokumenty ze zasedání 

rozešle členům širšího výboru, dr. Martínkové ze zahr. oddělení KDU-ČSL, případně dalším. 

Vyřídila poděkování od Ing. Macha ze Slovenska, předala časopis Generacia.  Svazek ročníků 

časopisů Generacia Ing. Mach předal J. Bartoškovi. 

Ulrich Winz končí s funkcí redaktora časopisu ESU pro vysoký věk, na pokračování se 

nenašel náhradník. Doposud byl časopis k dispozici na našich web. stránkách. 

  

3. Spolupráce se Slovenskem 

Ohledně  příhraniční  spolupráce se čeká  na návrat pí Vrlové z Thajska, asi za měsíc dojde ke 

schůzce K. Vrlové s pí Gregušovou z Trenčína. L. Němcová informovala Ing. Macha o pouti 

k hrobu Františka Noska v dubnu t.r. 

Ing Mach píše: Dovoľujem si pripomenúť pozvanie na tohtoročné celoslovenské púte 

nášho združenia, ktoré plánujeme v týchto termínoch: 

13.5. Staré Hory (pri Banskej Bystrici) 

10.6. Skalka pri Trenčíne a 

  8.9. Šaštín 

 

 



 

 

4. Příprava členské volební schůze SKS 

Bylo dohodnuto, že se členská schůze bude konat na podzim t.r.  LN osloví členy výboru, aby 

urychleně napsali své časové možnosti (v druhé polovině září ev. počátkem října). Na základě 

těchto informací bude určen termín konání schůze, sál zajistí J. Hulák. 

Předsedkyně přečetla vyjádření všech oslovených členů, kteří mají zájem o práci v 

novém  výboru SKS. Zájem mají: Roubal, Němec-poradce, Kodys-poradce, Řivnáčová, 

Urban, Švejdová, Škoch, Volmanová, Koutská, Tomek -hospodá; z poboček Vrlová, J. 

Nováková, M. Hrebíčková, O. Červená. Skupina (JK, JH, NN, LN) navrhuje do vedoucích 

funkcí předsedy: N. Novákovou, místopředsedů: J. Kasala pro vnitřní vztahy, J. Huláka, 

K.Tomka – hospodáře, L. Němcovou - zahraniční oblast. Nina Nováková se vyjádřila, proč 

chce kandidovat do funkce předsedkyně. 

Následovala kritická  reakce Jana Kasala na dopis Václava Němce rozeslaný večer 

před  výborovou schůzí členům výboru SKS. V emotivně vypjatém rozhovoru mezi 

Janem  Kasalem a Václavem Němcem  se vyvolala diskuse většiny přítomných, přičemž 

většina z nich dopis nečetla a nemohla se kvalifikovaně vyjádřit.  Bylo odsouhlaseno, 

abychom  ve věci budoucí organizační struktury SKS, náplně organizace, její vize, prezentace 

SKS pro veřejnost věcně pokračovali na příští schůzi v dubnu.  Výbor bude  fungovat v 

dosavadním složení. 

LN zdůraznila, že jsme organizací, kde dosud vždy probíhala a probíhá otevřená diskuse.  

 

 

5. Různé 

- M. Volmanová informuje, že nedostáváme pozvánky na konference, řešila s LN již dříve. 

Bylo by třeba, abychom požádali příslušné pracovníky KDU-ČSL, MPSV a dalších 

organizací, aby nám pozvánky zasílali. 

- 9.3. se konala přednáška doc. dr. Šebka pro klub Prahy 11. 

- K. Tomek informuje o stavu financí SKS. 

- Někteří členové (K. Tomek, V. Němec) předem avizovali dřívější odchod, k němuž došlo v 

cca 15.20, takže jsme některé otázky nemohli probrat. Ukončení bylo kolem 15.30 hodiny. 

- LN žádá o proplacení rozdílu pojištění v rámci odřeknuté zahraniční cesty  na leteckou 

dopravu, nebylo projednáno. 

- LN informuje, že Třebíčská pobočka nekomunikuje. 

  

Příští schůze: 21. 4. 2020 od 13.30 hod. 

zapsala: Lidmila Němcová 
 


